
خط راه آهن ترانزیتی ش��رق دریای خ��زر  با حضور 
رؤس��ای جمهوری 3 کش��ور ای��ران، ترکمنس��تان و 
قزاقس��تان در منطقه مرزی اینچه برون، افتتاح ش��د. 
با حضور رؤسای جمهور 3 کش��ور ایران، ترکمنستان 
و قزاقس��تان در ایس��تگاه آک یای��ا در منطقه مرزی 
اینچه برون، خط راه آهن ترانزیتی شرق دریای )ایران، 

ترکمنستان و قزاقستان( خزر بهره برداری شد.
خط آهن ایران، ترکمنس��تان و قزاقس��تان به طول 
920 کیلومتر است که 85 کیلومتر آن در خاک ایران 
قرار دارد. این خط آهن 920 کیلومتری به عنوان کریدور 
ریلی شمال به جنوب از شهر اوزن در قزاقستان تا شهر 
گرگان در استان گلستان س��اخته شده است که از این 
میزان حدود 85 کیلومتر در خاک جمهوری اس��امی 
ای��ران، ۷00 کیلومت��ر در خاک ترکمنس��تان و ۱۴0 
کیلومتر نیز در خاک قزاقستان قرار دارد. با افتتاح این 
خط آهن، مسیر حمل ونقل تجارت جهانی میان شرق )از 
چین تا آس��یای مرکزی( و غرب جهان )به ویژه اروپای 

غربی( حدود ۱0 هزار کیلومتر راه زمینی کاهش یافت.
رئیس جمه��وری روز چهارش��نبه در مراس��م آغاز 
بهره برداری از خط راه آهن ترانزیتی شرق دریای خزر با 
اشاره به این که ملت های ایران، ترکمنستان و قزاقستان 
خواهان ارتباط بیشتر و بهتر با یکدیگر هستند، تصریح 
کرد که توسعه، ثبات و امنیت کشورهای منطقه به هم 
پیوند خورده است و باید برای تقویت سطح همکاری ها 

بکوشیم.
به گزارش پایگاه اطاع رس��انی ریاس��ت جمهوری، 
حس��ن روحانی در این مراس��م که روسای جمهوری 
ترکمنستان و قزاقستان و مقامهای ش��مار دیگری از 
کشورهای منطقه نیز حضور داشتند، بهره برداری از این 
خط آهن مشترک را یک مراسم تاریخی و به یادماندنی 
برای کش��ورهای منطقه به ویژه 3 کش��ور قزاقستان، 
ترکمنستان و ایران دانس��ت و گفت: ما 3 کشور گرچه 
از لحاظ سیاس��ی دارای اس��تقال کامل و نظام خاص 
حکومتی و حقوقی خود هس��تیم اما از لحاظ تاریخی، 
فرهنگی، دینی و اعتقادی آنچنان به هم نزدیک هستیم 
که شاید نظیر این وحدت، اتحاد و نزدیکی را کمتر بتوان 
در تاریخ کش��ورهای مختلف یافت و این زیربنا برای ما 
اهمیت وی��ژه ای دارد. رئیس جمهوری اظهارداش��ت: 
ملت های ما از ما می خواهند که شرایط را آنچنان مهیا 
کنیم تا روابط مختلف ملت ها و دولت های این منطقه 

و به ویژه این 3 کشور همس��ایه که هر 3 در کنار دریای 
 خزر نیز حضور دارند بهم نزدیک تر و پیوس��ته تر بشود.

روحان��ی افزود: م��ردم از م��ا می خواهن��د راحت تر به 
کش��ورهای یکدیگ��ر رفت و آم��د کنن��د، کالای آنها 
مناسب تر به دست کش��ورهای دیگر برسد، ارتباطات 
را آنچنان توسعه دهیم تا ش��رایط برای همکاری های 
مختلف 3 ملت بزرگ ایران، ترکمنس��تان و قزاقستان 
آماده ت��ر ش��ود. رئیس جمهوری با اش��اره ب��ه این که 
ام��روز ق��دم مهم��ی را در راه احیای خواس��ت مردم 
این منطق��ه برداش��ته ایم، گفت: ام��روز این خط آهن 
نه تنها 3 کشور قزاقستان، ترکمنس��تان و ایران را بهم 
متصل می کن��د بلکه ای��ن راه اهن وس��یله ای خواهد 
بود که راحت تر این 3 کش��ور به خلیج ف��ارس، دریای 
عمان، به کش��ورهای ش��رقی منطقه، چین، روسیه، 
 ترکی��ه، اروپا و مدیترانه دسترس��ی داش��ته باش��ند.
روحانی با تأکید بر این که این قدم، قدم پایانی ما نیست، 
افزود:  ظرفی��ت این خط آه��ن را باید بی��ش از پیش 
بالا ببریم و جمهوری اس��امی ایران آمادگ��ی دارد در 
مرحله دوم با کمک و همکاری دو کش��ور ترکمنستان 
و قزاقس��تان این راه آهن را ب��ه نقاط جدیدتری متصل 
بکند. ما در سال های آینده این راه آهن را به دریای عمان 

متصل خواهیم کرد. 

 توسعه روابط با همسایگان
 اولویت سیاست خارجی ایران است

رؤس��ای جمهوری ایران، ترکمنس��تان و قزاقستان 
بر ایجاد کمیسیون مشترک سه جانبه برای شناسایی 
ظرفیت ه��ا و اولویت های اقتصادی به منظور توس��عه 
بیش از پی��ش همکاری ها میان تهران – عش��ق آباد و 
آس��تانه، تأکید کردند. روحانی بعدازظهر چهارشنبه و 
در نشست سه جانبه با رؤسای جمهوری ترکمنستان 
و قزاقستان، با تأکید بر این که اولویت سیاست خارجی 
جمهوری اس��امی ایران توس��عه روابط با همسایگان 
به ویژه ترکمنستان و قزاقستان است، گفت: سه کشور 
دارای پیوندهای مشترک تاریخی، فرهنگی و اقتصادی 
هستند و افتتاح این خط راه آهن، ش��رایط جدیدی را 
برای توسعه روابط سه جانبه و منطقه، مهیا کرده است. 
رئیس جمهوری ادامه داد: ما باید برای روابط نزدیک تر 
به منظور صل��ح و ثب��ات و امنیت بیش��تر در منطقه 
تاش کنیم و شرایط لازم را برای بهبود مناسبات بین 
سه کش��ور مهیا س��ازیم. روحانی با بیان این که امروز 
در ش��رایطی هس��تیم که در زمینه حمل کالا و روابط 
اقتص��ادی قدم های جدید ت��ری برداش��ته ایم، اظهار 
امیدواری کرد که امروز به عنوان یک نقطه جدید برای 
تحرک بیشتر در روابط حفظ شود که می تواند منطقه 

آسیا و آسیای شرقی، آسیای مرکزی و خاورمیانه و اروپا 
را به یکدیگر متصل کند تا ظرفیت های سه کشور مورد 
اس��تفاده قرار گیرند. رئیس شورایعالی اقتصاد تصریح 
کرد: مصمم هستیم تا منطقه اینچه برون را منطقه آزاد 
تجاری و اقتصادی اعام کنیم و از روس��ای جمهوری 
ترکمنستان و قزاقستان می خواهم بخش های دولتی 
و خصوصی را برای مشارکت و سرمایه گذاری بین سه 

کشور در منطقه حمایت کنند.
رئیس جمهوری ب��ا بیان این که دول��ت ایران جزیره 
آش��وراده در نزدیکی بن��در ترکم��ن را به عنوان نقطه 
گردش��گری اعام کرده، آمادگی ای��ران برای پذیرش 
سرمایه گذاران کشورهای منطقه در حوزه گردشگری 
را خاطرنشان س��اخت و گفت: ش��رق خزر بسترهای 
لازم برای تحرک اقتصادی را دارد، به ویژه آن که دریای 
خزر هم در مس��یر تجارت، گردشگری و سوآپ انرژی، 
فرصت های فراوانی را در اختیار ما قرار می دهد. روحانی 
خاطرنشان کرد:  تشکیل کمیسیون مشترک بین سه 
کش��ور می تواند به همکاری بیش��تر اقتصادی شتاب 
بخش��د و باید در کنار آن روابط فرهنگی و سیاسی هم 

به طور همزمان توسعه پیدا کند.
رئیس جمهوری قزاقس��تان نیز در این دیدار با بیان 
این که هدف از احداث این راه آهن بهره برداری و تقویت 
و اس��تحکام روابط بین سه کش��ور و همچنین توسعه 
مناس��بات منطقه ای است، گفت: س��ازمان همکاری 
کشورهای خزر می تواند به این مناسبات شتاب بخشد. 
اکنون ش��رایط اقتصاد جهان بحرانی اس��ت و ما برای 
مبارزه با این بحران باید همکاری ها میان همسایگان در 
منطقه را گسترش دهیم. وی ادامه داد: ایران کشوری 
ب��زرگ در منطقه اس��ت و تجارت با ای��ران که اقتصاد 
قدرتمندی دارد، می تواند موجب رشد اقتصادی ما شود.

رئیس جمهوری ترکمنستان نیز در این دیدار با تأکید 
بر این که توس��عه حمل و نقل، پیوند می��ان ملت ها را 
عمیق تر می کن��د، افتتاح راه آهن ایران، ترکمنس��تان 
و قزاقس��تان را دارای دستاوردهای بس��یاری در حوزه 
جغرافیایی، اقتصادی و سیاسی دانس��ت و گفت:  این 
پروژه بستر همکاری و بهره برداری مشترک از طرح ها 
را فراهم می آورد. وی با اعام آمادگی بخش خصوصی 
کش��ورش برای حضور در منطق��ه آزاد اینچه برون، از 
شرکت های ایران خواس��ت تا در س��اخت پروژه های 

جاده ای و ریلی در ترکمنستان فعالیت کنند.

گپروی خط خبر

احزاب

آغاز بهره برداری از راه آهن ترانزیتی شرق دریای خزر
در مراسمی با حضور رؤسای جمهوری ایران، ترکمنستان و قزاقستان صورت گرفت 

   روحانی:  ملت های ما می خواهند نزدیک تر و پیوسته تر باشند

ش�هروند| مصطفی پورمحمدی، وزیر دادگستری 
در کنفرانس خبری خود با خبرنگاران با اش��اره به عزم 
دولت در مبارزه با فس��اد های خرد در کن��ار برخورد با 
فساد های کان گفت: »یکی از دغدغه های ما این است 
که پرداختن به پرونده های کان ما را از برنامه های خود 
و تخلفات خرد دور نکند. ما سعی کردیم این موضوعات 

را دنبال کنیم«.
پورمحمدی در پاسخ به س��وال خبرنگار »شهروند« 
درخصوص برنامه دولت برای مبارزه فس��اد در ادارات 
و نهادهایی که مس��تقیما ب��ا مردم و ارباب رجوع س��ر 
و کار دارند، گفت: »در دولت نی��ز کارگروهی برای این 
موضوع تشکیل شده اس��ت و قرار شد در هر دستگاه و 
س��ازمانی یک کارگروهی برای این موضوع تش��کیل 
شود و گزارشاتی را در رابطه با این موضوع تنظیم کنند. 
عاوه بر آن در بازار نیز ما با گرانفروش��ان، بدفروشان و 
احتکارکنندگان توس��ط س��ازمان تعزی��رات برخورد 
کرده ایم. م��ا دراین باره مش��کات متع��ددی داریم و 
دغدغه های مردم را نیز به خوبی درک می کنیم و تأکید 
داریم روش های گذش��ته برای مبارزه با این فس��اد ها 
کارآمد نیس��ت و باید مدل جدی��دی را تدوین کنیم 
که یکی از مهم ترین ابزارهای مبارزه با این نوع فس��اد، 
دولت الکترونیک است. دولت الکترونیک یعنی مراجعه 

حضوری نداشته باشیم و کاغذی هم رد و بدل نشود«. 

وزیر دادگستری در پاسخ به این سوال که امروز تعامل 
سه قوا را درپرونده های فساد اقتصادی چگونه ارزیابی 
می کنید، گفت: م��ا در پرونده بابک زنجانی در بهترین 
س��طح همکاری بین قوا بودیم. همه دستگاه ها انگیزه 
کافی برای هم��کاری در این حوزه را دارن��د. در پرونده 
بابک زنجانی جلسات متعددی بین س��ران قوا برگزار 
شد که نشان داد س��طح همکاری ها در سطح مطلوبی 

قرار دارد.
پورمحمدی در پاس��خ به این س��وال که ما مشاهده 
می کنیم همیش��ه تأکید بر مبارزه با فساد می شود، اما 
سال هاس��ت که دراین باره واکنش مناسبی نمی بینیم 
جدیدا یک��ی از نماین��دگان مجل��س پرده از فس��اد 
هفت هزارمیلیاردی برداشته است چرا کاری دراین باره 
صورت نگرفته است و در آنجایی که اطاع رسانی عمومی 
نیز صورت می گیرد چرا رئیس قوه قضائیه واکنش نشان 
می دهد، گفت: آنجایی که مربوط به پرونده می شود تا 
زمانی که حکم قاضی قطعی نشده است به علت قانون، 
ما از اطاع رس��انی معذوریم که این خود یک اش��کال 
اس��ت زیرا یک پرونده از زمان کشف تا زمان رسیدگی، 
سیر طولانی را طی می کند که ما مشاهده می کنیم در 
اطاع رس��انی مجبوریم از اش��اره هایی مانند »الف. م« 
»ب. ز« و غیره اس��تفاده کنیم که خودمان هم می دانیم 
این موضوعی است که باید اصاح شود ولی امروز بحث 

قانون��ی دراین باره مطرح اس��ت که باید رعایت ش��ود. 
وزیر دادگستری در پاسخ به سوال خبرنگاری مبنی بر 
این که شما اشاره به برگرداندن مطالبات دولت کرده اید، 
وزارت نفت که عنوان شد ۱0هزار میلیاردتومان مطالبه 
دارد چقدر از این بدهی ها بازگردانده شده است، گفت: 
خود مس��ئول مربوطه باید به این موضوع پاسخ دهد و 
این که بدهی مطالب��ه وزارت نف��ت ۱0هزار میلیارد یا 
کمتر بوده است من خبر ندارم. اما می دانم پرونده هایی 
دراین باره وجود داشته که مطالبات آنها به دولت واریز 
شده اس��ت و هنوز عاوه بر آنها پرونده هایی وجود دارد 
که دولت پیگیر آنهاس��ت یا پرونده هایی وجود دارد که 
به خاطر مسائل منطقه ای و اقتصادی در مرز سقوط اند و 
نمی توانند مالیات و مطالبات خود را پرداخت کنند ولی 

به علت آن مسائل که گفتم ما آنها را فعال نگه داشته ایم.
وزیر دادگستری اضافه کرد: بزرگ ترین پرونده های 
فساد در چند  سال اخیر کش��ور، در بانک به عنوان یک 
سیس��تم مالی و پولی اتفاق افتاده اس��ت که ما در این 
جهت 20 برنامه جامع داش��ته ایم که در  سال گذشته 
۷20 هزار  میلیارد تومان در سیستم الکترونیک گردش 
مالی وجود داش��ته ک��ه این خود یعن��ی جلوگیری از 
فس��اد مالی که حتما تخل��ف آن پایین ت��ر از موضوع 
غیرالکترونیک اس��ت. وی گف��ت: نظ��ام مالیاتی نیز 
بس��تر تخلف و پنهان کاری هایی بود که ما با سیستم 

الکترونیک توانس��تیم مناب��ع مالی دول��ت را افزایش 
دهیم و در فضای گمرک��ی و قاچاق نیز گام های خوبی 

برداشته ایم.
وزیر دادگس��تری در پاس��خ ب��ه این س��وال که چرا 
شفاف سازی نسبت به پرونده رحیمی و مرتضوی صورت 
نمی گیرد، گفت: همان طور که عرض کردم نمی توانیم 
شفاف سازی کنیم چون دراین باره مشکل قانونی داریم 
اما ما نیز ب��ه این موضوع معترضیم چون تخلفی صورت 
گرفته و مشخص و معلوم شده اس��ت که دراین باره باید 
اطاع رسانی ش��ود. اما قانون به ما این اجازه را نمی دهد. 
وزیر دادگس��تری در پاس��خ به این س��وال که در بحث 
بابک زنجانی مش��اهده کردیم که بعضی از وزرای سابق 
نیز دس��ت اندرکار بودند و قوه قضائیه نسبت به انعکاس 
خبری این موضوع، واکنش نش��ان داد، آیا به نظر ش��ما 
رس��انه ها باید نقش روابط عمومی را ایف��ا کنند و دنبال 
مصلحت اندیشی باش��ند؟ و آیا با تصویب قانون انتشار 
اطاعات ممکن اس��ت کمکی دراین باره صورت بگیرد، 
گفت: عرض ک��ردم نباید به موضوعاتی ک��ه مربوط به 
گذشته بودند زیاد پرداخته شود و باید به اندازه خودشان 
به آنها بپردازیم. ما نمی گویی��م در پرونده ای مانند بابک 
زنجانی نباید اطاع رسانی شود. به هرحال تخلفی صورت 
گرفته و آن روشن است و بعضی از مسئولان که دراین باره 

نقشی داشته اند، همه مورد بازپرسی قرار گرفته اند.

وزیر دادگستری در پاسخ به »شهروند«: 

برای برخورد با فسادهای خُرد برنامه داریم
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عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:  

یک سایت و 2 روزنامه به تحقیقات پلیس 
در زمینه اسید پاشی لطمه جدی زدند 

دوماه پس از ماجرای 
اسیدپاش��ی در ش��هر 
اصفهان و دس��تور اکید 
و  رئیس جمه��وری 
رئیس قوه قضائیه برای 
بررس��ی موضوع متهم 
هنوز دستگیر نشده اما 

چنان که می دانیم در همین مدت اسیدپاشی های 
دیگ��ری نی��ز در ته��ران و مش��هد ب��ا انگیزه های 
متفاوت ازجمله انتقام جویی رخ داده است. ابراهیم 
آقامحمدی عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس به 
»شهروند« می گوید: التهاب آفرینی برخی از رسانه ها 

به تحقیقات پلیس لطمه وارد کرده است.
پیگیری اسیدپاشی های اصفهان به کجا رسید؟ 
به نظر می رس�د آنگونه ک�ه رئیس جمهوری و 
رئیس ق�وه قضائیه دس�تور اکید دادن�د اقدام 

عملی در این زمینه انجام نشد.
موضوع اسیدپاش��ی های اصفهان فراموش نشده 
اس��ت. ش��ما می خواهید ما برویم یک بیگناهی را 

بگیریم و بگوییم این فرد بوده که اسیدپاشی کرده؟
نه اما به نظر ش�ما افکارعمومی درباره عملکرد 

نهادهای امنیتی چگونه قضاوت خواهد کرد؟
افکار عمومی خودش می داند ک��ه یک نفر آمده 
جنایت انج��ام داده و پنهان ش��ده، دس��تگاه های 
ذیرب��ط هم درح��ال پیگیری موضوع هس��تند اما 
این که به رسانه ها گزارش نمی دهند دلیل نمی شود 
که هیچ کاری نمی کنن��د. هم نیروی انتظامی و هم 
دس��تگاه های امنیتی برای ای��ن کار گروه های ویژه 

تشکیل داده  اند. 
قوی تری�ن احتمالاتی که تاکنون مطرح ش�ده 

چیست؟
اینکه این یک اق��دام فردی بوده ک��ه اکنون هم 
فرد عامل مخفی ش��ده، زیرا قرائن و شواهد چنین 
می گویند که همه اسیدپاشی ها با یک موتورسیکلت 
انجام گرفته، نش��انه های فردی هم که داده اند یکی 
بوده است. حتی اسیدپاشی های پیشین هم توسط 

وی انجام شده است. 
گزارش کمیس�یون امنیت در این زمینه به چه 

نکته ای رسیده؟
در این مدت که صحن مش��غول ب��وده در نتیجه 
در تعطیلی کمیس��یون هنوز گزارش را جمع بندی 
نکرده ایم. اما روح گزارش بر همین نکته تأکید دارد 

که اسیدپاشی ها توسط یک نفر انجام شده است.
در مورد وابستگی اسیدپاش، به گروه های داخل 
یا خارج از کشور در گزارش اشاره ای شده است؟

صددرص��د هیچ قرین��ه ای مبنی ب��ر این که فرد 
اسیدپاش وابسته به هیچ گروهی باشد وجود ندارد 
یعنی حتی به این که بگوییم وابس��ته به جریان ضد 

انقاب بوده هم نرسیده ایم. 
فردی که یکی از خبرگزاری ها به عنوان مظنون 
با لباس زنانه تصاویر وی را منتشر کرد چه نقشی 

در اسیدپاشی داشت؟
او دستگیر شد چون مشکوک بود اما چهره اش با 
آنچه قربانیان نشانی داده بودند مطابقت نداشت. اما 

به نظر من رسانه ها هم نباید التهاب ایجاد کنند. 
رسانه ها به جز اطلاع رس�انی چه اقدامی انجام 

دادند که از آن به عنوان التهاب یاد می کنید؟
نمی خواهم نام ببرم اما یک سایت و دو روزنامه با 
اخبار و گزارش هایی که منتشر کردند لطمه جدی 
به تحقیقات نیروی انتظامی وارد کردند و قطعاً پس از 
دستگیری مجرم باید به اتهام آنها هم رسیدگی شود 
تا مشخص شود اقداماتشان س��هوی بوده یا این که 
سناریویی در کار بوده و ارتباطی داشته اند اقداماتی 

جهت حساس کردن مجرم انجام دادند. 

عبدالواح�د موس�وی لاری، عضو ش�ورای 
مرک�زی مجم�ع روحانیون مب�ارز: اح��زاب و 
تشکل ها یا نتوانسته اند و یا نخواسته اند موثر باشند 
و همین موضوع باعث می شود هنوز در جلسات در 
مورد ضرورت تحزب س��خن بگویی��م. از طرفی هم 
مجمع روحانیون مبارز حتم��ا در انتخابات مجلس 
آینده حضور پیدا خواهند کرد. اصاح طلبان قرص و 
محکم در انتخابات آینده شرکت می کنند و با انسجام 
و وحدت به فعالیت می پردازند حتی بیشتر از گذشته 

فعال خواهند بود.  )ایسنا(
غلامرض�ا  والمس�لمین  حجت الاس�لام 
مصباحی مقدم، س�خنگوی جامعه روحانیت 
مبارز: جلسه فوق العاده جامعه روحانیت مبارز برگزار 
ش��د و آیت الله موحدی کرمانی با اجماع آرا به عنوان 
دبیرکل انتخاب شد. در یکی، دو هفته گذشته گفت 
وگوه��ا و رایزنی هایی صورت گرفته ب��ود و آیت الله 
امامی کاشانی، آیت الله مجتهد شبستری و آیت الله 
موحدی کرمانی به عنوان گزینه های جامعه روحانیت 

مبارز مطرح بودند. )ایلنا(
محمدجواد حق ش�ناس عضو هیأت رئیسه 
جبهه اصلاح طلبان ایران:  درباره ایجاد 2 شاخه در 
جبهه اصاح طلبان باید بگویم ماجرا از این جا آغاز شد 
که آقای کواکبیان رئیس جبهه اصاح طلبان همزمان 
عضویت در 2 جبهه اصاح طلبان و شورای هماهنگی 
جبهه اصاحات را به عهده داش��ت و قواعد ش��ورای 
هماهنگی اجازه نمی داد که یک نفر همزمان عضویت 
2 جبهه را به عهده داشته باشد. نهایتاً در اوایل تابستان 
آقای کواکبیان از جبهه اصاح طلبان ایران انصراف داد 
و ریاست دوره ای شورای هماهنگی جبهه اصاحات 
را به عهده گرفت. بعد از خ��روج آقای کواکبیان وضع 
فعالیت های سیاس��ی درون جبهه اصاح طلبان را با 

هماهنگی بیشتر پیش ببریم.)تسنیم(

آیت الله  هاشمی رفسنجانی: 

شرایط برای فعالیت فراگیر احزاب 
فراهم شود

پیام رئیس مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
به ششمین کنگره سراس��ری حزب اسامی کار 
قرائت ش��د. به گزارش ایلنا، در بخشی از این پیام 
آمده است: »اکنون که بیش از 35 سال از استقرار 
نظام جمهوری اس��امی می گذرد، متأس��فانه، 
احزاب آن گونه که شایسته آنهاست، در ساختار 
سیاسی و اجتماعی کش��ور نقش ایفا نمی کنند. 
حاکمیت مردم سالار، باید ش��رایط و تمهیدات 
لازم را درخصوص امکان فعالیت گسترده و فراگیر 
احزاب در چارچوب قوانین تسهیل کننده و پویا، 
فراهم کند، چرا که تعیین سرنوشت مردم توسط 
خود مردم، جز در س��ایه وجود احزاب فعال و پویا 

امکان پذیر نیست.«
در بخش دیگری از این پیام هم آمده است: ».به 
هر حال ضرورت توجه به فعالیت احزاب قدرتمند 
و پویا بیش از گذش��ته احساس می ش��ود. ایران، 
امروز در عرصه بین الملل مش��غول تنش زدایی و 
تعامل با جهان مدرن است. حل پرونده هسته ای 
و رفع تحریم های ظالمانه غرب ازجمله بزرگترین 

دغدغه های مسئولان و دلسوزان است.«

دستیار ویژه رئیس جمهوری:  

 تبعیض قومیتی و مذهبی 
یک مشکل رفتاری است

عل��ی یونس��ی در نخس��تین روز از س��فر 
رئیس جمهوری و هیأت دولت به استان گلستان 
در جمع نخبگان ترکمن در گرگان اظهار کرد:  این 
وظیفه دولت و حکومت است که با کار فرهنگی 
این مش��کل رفتاری را حل کند. وی اضافه کرد: 
به طور عموم تبعیض و احساس تبعیض در جامعه 

وجود دارد و باید این نگرش از بین برود.
حجت الاسام یونسی نمونه تبعیض رفتاری را 
در بکارگیری زنان در امور اجرایی دانست و افزود: 
ما براس��اس قانون هیچ محدودیتی برای حضور 
زنان در امور نداریم و رفتار مردسالارانه باعث شده 
تا برای حضور زنان در جامع��ه محدودیت هایی 

ایجاد شود. 
دس��تیار ویژه رئیس جمهوری افزود: این یک 
مشکل و معضل رفتاری و فرهنگی است که باید 
مرتفع شود و ارتباطی به قانون نیز ندارد. دستیار 
ویژه رئیس جمه��وری افزود: مش��کل اصلی ما 
در کش��ور که برای همه دغدغه ش��ده اشتغال و 
رونق اقتصادی اس��ت و چنانچه این 2 معضل در 
جامعه رفع شود، سایر مشکات نیز به دنبال آن 
بر طرف می شود. وی اضافه کرد: هیچ کس نباید 
به دلیل انتصاب به یک قومیت یا مذهب از داشتن 
موقعیت ه��ای اجتماعی محروم ش��ود، بلکه هر 
ایرانی با داشتن توانمندی و تخصص می تواند از 

موقعیت اجتماعی خاص برخوردار شود.

باهنر: 

 بودجه 94 یکشنبه هفته آینده 
تقدیم مجلس می شود

نایب رئیس مجلس با اعام پایان جلسه علنی 
صبح امروز خانه ملت، گفت: بودجه  سال ۱39۴ 
کل کشور یکش��نبه هفته آینده تقدیم مجلس 

می شود. 
به گزارش فارس، جلس��ه علنی صب��ح دیروز 
)چهارشنبه( نمایندگان مجلس شورای اسامی از 
دقایقی قبل با اعام محمدرضا باهنر نایب رئیس 
دوم مجلس پایان یافت. باهنر گفت: جلسه بعدی 
خانه ملت رأس س��اعت 8 صبح یکش��نبه هفته 
آینده ۱6 آذر ماه با دستور کار ارایه لایحه بودجه 
سال ۱39۴ کل کش��ور تشکیل می شود. وکای 
ملت در این جلس��ه بالاخره رس��یدگی به طرح 
دائمی شدن احکام لوایح بودجه های سنواتی را به 

پایان رساندند. 

در جلسه ای به ریاست جهانگیری انجام شد

 تصویب طرح تشکیل
 سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور

جلس��ه ش��ورایعالی اداری عصر دی��روز به 
ریاست معاون اول رئیس جمهوری برگزار شد 
و طرح تشکیل سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
کش��ور از طریق ادغام دو معاونت »برنامه ریزی 
و نظارت راهبردی رئیس جمهوري« و »توسعه 
مدیریت و سرمایه انسانی رئیس جمهوري« به 

تصویب رسید. 
به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیری در این 
جلس��ه از تحول نظام اداری کش��ور به عنوان 
یک��ی از اصلی ترین برنامه ه��ای دولت نام برد 
و بر ل��زوم اهتمام وی��ژه س��ازمان مدیریت و 
برنامه ریزی کش��ور برای تحقق این امر تأکید 
کرد. مع��اون اول رئیس جمهوری افزود: حجم 
انبوه کارکنان دولت و افزایش تعداد پرسنل در 
سال های اخیر باعث افت بازدهی دولت شده و 
لازم اس��ت در این خصوص نیز برنامه ریزی و 

تصمیم گیری سازنده ای انجام شود. 
در ای��ن جلس��ه ک��ه وزرای اموراقتص��ادی 
و دارای��ی، دادگس��تری، تع��اون، کار و رف��اه 
اجتماعی، اس��تانداران تهران و زنجان و سایر 
اعضای ش��ورایعالی اداری نیز حضور داشتند، 
مع��اون برنامه ری��زی و نظ��ارت راهب��ردی 
رئیس جمه��وری گزارش��ی از بررس��ی ها و 
اقدام��ات حقوقی انجام ش��ده و جلس��ه این 
معاونت با وزیر کشور و توافق درخصوص نحوه 
احیای سازمان مدیریت و برنامه ریزی استانی 

ارایه کرد.

رئی��س ق��وه قضائی��ه در همای��ش روس��ای 
دادگستری های کل کشور تحول در قوه قضائیه در 
سه سطح ممکن دانست و گفت: تحول در بینش ها، 
ساختار و در مقام اجرا سه سطح تحول در قوه قضائیه 
اس��ت. به گزارش میزان، آی��ت الله آملی لاریجانی 
درخصوص تحول درقوه قضائیه اظه��ار کرد: مقام 
معظم رهبری در بدو این دوره و همین طور دوره های 
قبلی و همایش س��الانه قوه قضائی��ه در اول تیرماه 
 به بحث تحول در دستگاه قضایی اش��اره کرده اند. 
وی اف��زود: بای��د مدیران را به این س��مت س��وق 
داد که دائم��ا در قوانی��ن بازنگری کنن��د و به این 
موض��وع توجه داش��ته باش��ند که غای��ت نهایی 
اج��رای عدالت اس��ت و خیل��ی وقت ه��ا در مقام 
عم��ل می بینی��م قوانی��ن قاب��ل اج��را و اثرگذار 
 نیس��تند ک��ه می ت��وان در آنه��ا بازنگ��ری کرد.

رئیس دس��تگاه قضا گفت: به عنوان مث��ال درباره 
جرایم با موادمخدر می توان به دنب��ال بازنگری در 
قوانین بود؛ چراکه این قوانین خیلی تأثیرگذار نیست 
یا در مورد حب��س باید دید که آی��ا واقعا حبس ها 
تأثیرگذار بوده ی��ا نه و زندان های م��ا جای تربیت 

هستند یا خیر؟
وی ادامه داد: برخورد با مفاسد اقتصادی موضوع 
بس��یار مهمی اس��ت ولی گاهی اوق��ات می بینیم 

براساس قانون فردی را به خاطر مفسده اقتصادی به 
۴ هزار تومان محکوم می کنند که به طور قطع باید در 
این قوانین بازنگری صورت گیرد.  رئیس قوه قضائیه 
با اشاره به تأثیر دستگاه قضا در ساحت اجتماعی و 
میزان اعتبار آن نزد مردم تصریح کرد: ما معتقدیم 

قضات نباید به هیاهوی رسانه ای توجه کنند.
وی افزود: یک ش��خصی در ایران محکوم به اعدام 
می شود و خود اقرار به قتل هم داشته اما ادعا می کند 
برای دفاع ازخودش ای��ن کار را انجام داده که البته در 
بیش از 80 درصد از پرونده های قصاص موضوع دفاع از 
خود مطرح می شود اما می بینیم این پرونده در دنیا به 
یک بمب رسانه ای تبدیل شده و همه رسانه های قوی 
به آن می پردازند. وی از رؤس��ای کل دادگس��تری ها 
خواست که در برابر این فش��ارها مقاومت کرده ولی 
به این موض��وع توجه کنند که نوع نگاه به دس��تگاه 
قضایی بسیار مهم است. وی تأکید کرد: برخی مواقع 
برخی مسئولان و دادستان ها صحبت هایی می کنند 
که برای دستگاه قضایی وهن اس��ت البته قاضی در 
چارچوب اختیارات خود و قانون باید رأی صادر کند 
ولی باید ب��ه تأثیر آن در نگاه مردم نیز توجه داش��ته 
باشد. بنابراین یک شاخه از تحول دستگاه قضا به این 
برمی گردد که نحوه تأثیر و عکس العمل در س��احت 

اجتماعی از قوه قضائیه چگونه منعکس می شود. 

آیت الله آملی لاریجانی: 

برخی مسئولان و دادستان ها صحبت هایی می کنند که وهن قوه قضائیه است
دانش��گاه احمدی ن��ژاد موس��وم ب��ه »ایرانی��ان« 
درحالی مجددا س��عی دارد فعالیت خود را آغاز کند 
که مدی��رکل دفتر گس��ترش آم��وزش عالی تأکید 
می کند چنین مجوزی وجود ندارد و دس��تگاه های 
نظارتی باید به این مسأله ورود کنند. درحالی که طی 
یک سال گذشته اخبار ضد و نقیضی از مجوز فعالیت 
دانش��گاه احمدی ن ژاد موس��وم به »ایرانیان« مطرح 
بود، درنهایت در مرداد ماه سال جاری مدیرکل دفتر 
گس��ترش وزارت علوم از لغو مجوز دانشگاه ایرانیان و 
ممنوع الفعالیت بودن این دانشگاه خبر داد. این مسأله 
با ص��دور اطاعیه ای رس��ما اعام و ب��ه احمدی نژاد 
اباغ ش��د. درحالی که تصور می ش��د ای��ن اطاعیه 
مهر پایانی بر عمر کوتاه دانش��گاه احمدی نژاد باشد، 
چند روزی است که ش��ایعه فعالیت مجدد دانشگاه 
ایرانیان جسته و گریخته به گوش می رسد. شایعه ای 
که این بار نه از دفتر احمدی نژاد، بلکه از گوش��ی های 
موبایل شهروندان تهرانی آغاز شد. به گزارش تسنیم، 
ماجرا از این قرار اس��ت که روابط عمومی دانش��گاه 
جامع بین المللی ایرانیان طی روزهای گذشته از آغاز 
به کار دوره های آموزش عموم��ی زبان های خارجی 
و دوره های آمادگی آزمون ه��ای بین المللی مرتبط 
با زبان های انگلیسی، فرانس��وی، آلمانی، اسپانیایی 
و ترکی نیز در این مرکز خب��ر داد و برای طی فرآیند 

ثبت نام یک ش��ماره تلفن نیز اعام ک��رد. بعد از این 
اطاعیه بود که پیامک های تبلیغاتی این دانش��گاه 
برای جذب زبان آموز نیز آغاز شد. این درحالی است 
که مدیرکل دفتر گسترش آموزش عالی تأکید می کند 
که دانشگاه ایرانیان چنین مجوزی ندارد.  سیدحسین 
حسینی در گفت وگو با تسنیم گفته است:  آنچه مسلم 
است رأی وزارت علوم، ش��ورایعالی انقاب فرهنگی 
و شورای گس��ترش آموزش عالی درباره عدم مجوز 
فعالیت دانش��گاه ایرانیان به اعضای هیأت موس��س 
اعام شده اس��ت. وی تأکید کرد: از نگاه وزارت علوم 
هیچ گونه مجوزی برای ادامه فعالیت موسسین در این 
دانشگاه وجود ندارد. مدیرکل دفتر گسترش آموزش 
عالی درباره نحوه فعالیت موسس��ه های مختلف در 
زمینه برگزاری دوره های مختلف آموزش��ی آزاد نیز 
گفت:  اگر مجموعه  ای تصمیم داش��ته باشد در این 
زمینه فعالیت کند، باید مجوز لازم را از دانشگاه جامع 
علمی کاربردی اخذ کند، تا آنجایی که من اطاع دارم 
چنین مجوزی برای این مرکز از طرف دانشگاه علمی 
کاربردی صادر نشده است. وی همچنین درباره نحوه 
برخورد با این مرکز نیز گفت: دستگاه های نظارتی و 
دفتر حقوقی وزارت علوم باید به این مسأله ورود کنند، 
اما از نظر شورای گسترش آموزش عالی مجوزی برای 

فعالیت این دانشگاه وجود ندارد.

اصرار دوباره احمدی نژاد بر آغاز فعالیت دانشگاه ایرانیان

وزارت علوم: مجوز نداده ایم 
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